

REGULATIONS

on the Organisation and Conduct of the National English Language Contest (NELC)

Article 1. General Provisions

1. The National English Language Contest (NELC) is a national academic competition organised annually since 2016.
2. The aim of the contest is to promote excellence in English language learning and to assess students' language competences in accordance with internationally recognised standards.
3. The contest is organised by the META Teachers' Association, with the support of the Authorised Cambridge Exam Centre.
4. The contest is held at national level and is open to participants from all regions of the Republic of Moldova.

Article 2. Participants

1. The contest is open to students enrolled in the 11th and 12th grades of public and private general education institutions in the Republic of Moldova.
2. Participation is voluntary and individual.
3. Each student may participate only once per contest edition.

Article 3. Registration

1. Registration is carried out by completing the official application form within the deadlines established by the organisers.
2. Incomplete or late applications will not be accepted.
3. By registering, participants and their legal representatives confirm their full acceptance of these Regulations.

Article 4. Organisation and Conduct of the Contest

1. The contest is conducted in accordance with a schedule approved by the organisers.

2. Contest tasks may include reading, writing, use of English, listening, and/or speaking components.
3. The structure, duration, and specific requirements of the contest are communicated to participants in advance.

Article 5. Evaluation Committee (Jury)

1. The evaluation of participants' performances is carried out by a committee composed of English Language Teaching (ELT) specialists from the Republic of Moldova and from abroad.
2. The committee operates on the basis of clear, uniform, and transparent assessment criteria.
3. The decisions of the evaluation committee are final and not subject to appeal.

Article 6. Calculation of Scores

1. Each contest component is assessed separately, in accordance with the marking schemes approved by the evaluation committee.
2. The final score of a participant represents the total number of points obtained across all contest components.
3. The maximum possible score is established in advance and communicated to participants.
4. The final ranking is determined in descending order of the total scores obtained.
5. In the event of a tie, the evaluation committee may apply additional tie-breaking criteria established prior to the contest.
6. The final results are validated by the evaluation committee and are considered final.

Article 7. Academic Integrity

1. Participants are required to comply with the principles of academic integrity.
2. Any form of cheating, plagiarism, or use of unauthorised materials is strictly prohibited.
3. Violation of these provisions results in the disqualification of the participant.

Article 8. Awards

1. The winner of the contest is awarded the opportunity to sit the Cambridge English: Advanced (CAE) examination free of charge.
2. The organisers may grant additional prizes, diplomas, or distinctions based on participants' results.
3. Certificates of participation may be issued to all participants.

Article 9. Personal Data Protection

1. Personal data are processed in accordance with applicable legislation on data protection.
2. By participating in the contest, participants and their legal representatives consent to the use of names, images, and results for educational and informational purposes related to the contest.

Article 10. Final Provisions

1. These Regulations enter into force on the date of approval.
2. The organisers reserve the right to make amendments to the Regulations, with prior notification of participants.
3. Any matters not provided for in these Regulations shall be resolved in accordance with the legislation of the Republic of Moldova.

 REGULAMENT

privind organizarea și desfășurarea Concursului Național de Limba Engleză (NELC)

Art. 1. Dispoziții generale

- (1) Concursul Național de Limba Engleză (NELC) este o competiție academică națională organizată anual începând cu anul 2016.
- (2) Concursul are drept scop promovarea excelenței în studiul limbii engleze și evaluarea competențelor lingvistice ale elevilor conform standardelor internaționale.
- (3) Concursul este organizat de Asociația Profesorilor META, cu sprijinul Centrului Autorizat de Examine Cambridge.
- (4) Concursul se desfășoară la nivel național, cu participarea elevilor din toate regiunile Republicii Moldova.

Art. 2. Participanți

- (1) Pot participa elevii din clasele a XI-a și a XII-a din instituțiile de învățământ general publice și private din Republica Moldova.
- (2) Participarea este voluntară și individuală.
- (3) Un elev poate participa o singură dată în cadrul unei ediții a concursului.

Art. 3. Înscrierea

- (1) Înscrierea se efectuează prin completarea formularului oficial, în termenii stabiliți de organizatori.
- (2) Înscrierile incomplete sau depuse după termenul-limită nu sunt acceptate.
- (3) Prin înscriere, participantul și reprezentantul legal confirmă acceptarea prezentului Regulament.

Art. 4. Organizarea și desfășurarea concursului

- (1) Concursul se desfășoară conform unui calendar aprobat de organizatori.
- (2) Probele pot include: citire, scriere, utilizarea limbii, înțelegerea auditivă și/sau exprimarea orală.
- (3) Structura probelor, durata și cerințele specifice sunt comunicate participanților înainte de concurs.

Art. 5. Comisia de evaluare

- (1) Evaluarea este realizată de o comisie formată din specialiști în predarea limbii engleze (ELT) din Republica Moldova și din străinătate.
- (2) Comisia activează în baza unor criterii de evaluare clare, unitare și transparente.
- (3) Deciziile comisiei sunt definitive și nu pot fi contestate.

Art. 6. Calcularea punctajului

- (1) Fiecare probă este evaluată separat, în conformitate cu baremele aprobate de comisia de evaluare.
- (2) Punctajul final al participantului reprezintă suma punctajelor obținute la toate probele concursului.
- (3) Punctajul maxim posibil este stabilit anterior și comunicat participanților.
- (4) Clasamentul final se stabilește în ordine descrescătoare a punctajelor totale.
- (5) În cazul egalității de punctaj, comisia de evaluare poate aplica criterii suplimentare de departajare, stabilite anterior desfășurării concursului.
- (6) Rezultatele finale sunt validate de comisia de evaluare și sunt definitive.

Art. 7. Integritatea academică

- (1) Participanții sunt obligați să respecte principiile integrității academice.
- (2) Orice formă de fraudă, plagiat sau utilizare a materialelor neautorizate este interzisă.
- (3) Încălcarea acestor prevederi duce la descalificarea participantului.

Art. 8. Premierea

- (1) Câștigătorul concursului beneficiază de susținerea GRATUITĂ a examenului Cambridge English: Advanced (CAE).
- (2) Organizatorii pot acorda premii, diplome și mențiuni suplimentare.
- (3) Participanții pot primi certificate de participare.

Art. 9. Prelucrarea datelor cu caracter personal

- (1) Datele cu caracter personal sunt prelucrate în conformitate cu legislația în vigoare.
- (2) Prin participare, elevii și reprezentanții legali își exprimă acordul pentru utilizarea datelor, imaginilor și rezultatelor în scopuri educaționale și informaționale.

Art. 10. Dispoziții finale

- (1) Prezentul Regulament intră în vigoare la data aprobării.
- (2) Organizatorii își rezervă dreptul de a opera modificări, cu informarea prealabilă a participanților.
- (3) Situațiile neprevăzute se soluționează conform legislației Republicii Moldova.



ПОЛОЖЕНИЕ

о порядке организации и проведения Национального конкурса по английскому языку (NELC)

Статья 1. Общие положения

- (1) Национальный конкурс по английскому языку (NELC) проводится ежегодно с 2016 года.
- (2) Цель конкурса — развитие интереса к изучению английского языка и оценка языковых компетенций учащихся в соответствии с международными стандартами.
- (3) Конкурс организуется Ассоциацией преподавателей МЕТА при поддержке Авторизованного экзаменационного центра Cambridge.
- (4) Конкурс имеет национальный статус и проводится на территории Республики Молдова.

Статья 2. Участники

- (1) В конкурсе могут участвовать учащиеся 11-х и 12-х классов государственных и частных учебных заведений Республики Молдова.
- (2) Участие является добровольным и индивидуальным.
- (3) Один учащийся может участвовать только один раз в рамках одной конкурсной сессии.

Статья 3. Регистрация

- (1) Регистрация осуществляется путем заполнения официальной формы в установленные сроки.
- (2) Заявки, поданные с нарушением сроков или неполные, не принимаются.
- (3) Регистрация означает согласие участника и его законного представителя с настоящим Положением.

Статья 4. Порядок проведения

- (1) Конкурс проводится в соответствии с утвержденным графиком.
- (2) Задания могут включать чтение, письмо, использование языка, аудирование и/или говорение.
- (3) Структура и продолжительность конкурса сообщаются заранее.

Статья 5. Жюри

- (1) Оценивание осуществляется комиссией специалистов ELT из Республики Молдова и из-за рубежа.
- (2) Оценивание проводится на основе единых и прозрачных критериев.
- (3) Решения комиссии являются окончательными.

Статья 6. Подсчет результатов

- (1) Каждое задание оценивается отдельно в соответствии с утвержденными критериями.
- (2) Итоговый результат участника представляет собой сумму баллов за все конкурсные задания.
- (3) Максимальное количество баллов устанавливается заранее и доводится до сведения участников.
- (4) Итоговый рейтинг формируется по убыванию общего количества баллов.
- (5) В случае равенства баллов комиссия вправе применить дополнительные критерии определения победителя.
- (6) Итоговые результаты утверждаются жюри и обжалованию не подлежат.

Статья 7. Академическая честность

- (1) Участники обязаны соблюдать нормы академической честности.
- (2) Любые формы списывания, плагиата или использования запрещенных материалов запрещены.
- (3) Нарушение правил влечет дисквалификацию.

Статья 8. Награждение

- (1) Победитель получает право бесплатной сдачи экзамена Cambridge English: Advanced (CAE).
- (2) Могут быть предусмотрены дополнительные награды и дипломы.
- (3) Участникам могут выдаваться сертификаты участия.

Статья 9. Персональные данные

- (1) Обработка персональных данных осуществляется в соответствии с законодательством.
- (2) Участие означает согласие на использование данных и результатов в образовательных целях.

Статья 10. Заключительные положения

- (1) Настоящее Положение вступает в силу с момента утверждения.
- (2) Организаторы вправе вносить изменения с предварительным уведомлением участников.
- (3) Неурегулированные вопросы решаются в соответствии с законодательством Республики Молдова.